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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 5/2006 
Caràcter: ordinària 
Data: 26 de maig de 2006 
Horari: de 12:20 a les 13:50 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
 

Marta Camps Torrens,  Regidora 
 
 

Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
 

Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
 

Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
 

Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
 

Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
 

Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
 

Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
 

Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
 

Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

Francesc Pané Sans,  Regidor 
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Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Montse Mínguez García,  

 
 
 
Regidora 

 
 

Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
 

Enric Ramon Oró Gallart,  Regidor 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 

 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 28 d'abril de 2006. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ACALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 2200 fins al núm. 2759. 

 
 
 
3.- RATIFICANT CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB EL PARLAMENT DE CATALUNYA  PER A 
MOSTRAR I DIFONDRE L'EXPOSICIÓ COMMEMORATIVA DEL 25È ANIVERSARI DEL 
RESTABLIMENT DEL PARLAMENT 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar, en tots els seus extrems, el conveni subscrit el dia 27 d'abril de 2006 
entre el Parlament de Catalunya i l'Ajuntament de Lleida per a mostrar i difondre l'exposició 
commemorativa del 25è aniversari del restabliment del Parlament de Catalunya (1980-2005) en la 
versió itinerant. 

 
 
 
4.- ADAPTACIÓ DELS CÀRRECS DE GOVERN DE LA FUNDACIÓ "PASISSATGE URBÀ DE 
LLEIDA" A L'ACTUAL MODEL ORGANITZAIU MUNICIPAL. DOTACIÓ INICIAL DE LA FUNDACIÓ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
PRIMER.- Modificar els punts quart i cinquè de l'acord Plenari de 31 de gener de 2003, relatiu a la 
constitució de la "Fundació privada del Paisatge Urbà de Lleida", per adaptació dels membres dels 
òrgans de govern a l'actual sistema organitzatiu municipal, quedant redactats els punts referenciats de 
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la forma següetn: 
 
"Quart.- Designar com a Patrons: 
- Alcalde de l'Ajuntament de Lleida 
- Regidora d'Urbanisme 
- Regidor de Cultura 
- Regidora de Promomicó Econòmica i Treball 
- Regidora de Comerç, Consum i Turisme 
- Un/a representant de cada grup municipal 
- Un/a representant de la FAV 
 
Cinquè.- Designar com a membres de la Comissió Executiva: Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, alcalde de 
l'Ajuntament de Lleida; Sr. Josep Maria Llop Torné, com a regidor Adjunt de Programació i Relacions 
Exteriors; Sra. Marta Camps Tororens, regidora d'Urbanisme; Sr. Xavier Sàez Bellobí com a regidor 
de l'Àmbit de Cultura; Sra. Teresa Serentill Brescó, com a directora de l'Àmbit d'Urbanisme i Sr. Fèlix 
Larrosa Piquè, com a director Gerent de Turisme de Lleida". 
 
SEGON.- Fixar com a dotacio inicial de la Fundació la quantitat de 6.000 euros. 
 
TERCER.- Ratificar l'autorització a l'Il·lm. Sr. alcalde, amb els poders més amplis que en dret 
procedeixin, per a la realització de tots els actes necessaris per l'execució del procés de constitució i 
posada en marxa de la fundació, de confomitat amb el previst en la vigent legislació de fundacions de 
Catalunya i normativa concordant. 

 
 
 
5.- APROVAR EL CONVENI COL·LECTIU 2006 PER AL PERSONAL SUBROGAT DE L'EMSC SA 
A L'IMAE 
  
Un cop finalitzat el procés negociador, la Comissió Negociadora reunida el dia 11/04/06 va aprovar el 
Conveni Col·lectiu 2006 per al personal subrogat de l'Empresa Municipal de Serveis Comunitaris, SA a 
l'IMAE. 
 
Atès que la Comissió Negociadora abans esmentada es va crear mitjançant decret d'alcaldia de data 
28/02/06. 
 
Atès que aquest Conveni es va portar a la reunió que el Consell Rector de l'IMAE va celebrar el dia 
19/04/06. 
 
Atès que aquest document regula les relacions laborals del personal subrogat de l'Empresa Municipal 
de Serveis Comunitaris, SA a l'IMAE a través dels seus respectius capítols. Aquests capítols fan 
referència, entre altres, a l'acció social, condicions professionals, condicions econòmiques, permisos, 
mobilitat funcional, etc. 
 
Per tot això, a proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat acorda: 
 
L'aprovació del CONVENI COL.LECTIU 2006 DEL PERSONAL SUBROGAT DE L'EMPRESA 
MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS, SA, A L'IMAE. 

 
 
 
6.- APROVAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER MARTA SALLA CHOPO 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària de l'Institut Municipal d'Acció Cultural Sra. Marta Salla Chopo, tècnic 
superior, per exercir un segon lloc de treball o activitat de Coordinació de les tasques de l'Associació 
Aula Màrius Torres, entitat cultural sense ànim de lucre, amb una dedicació de 3 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la direcció de Serveis de l 'Àmbit de Serveis Generals.  

 
 
 
7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER ESTHER FARRÉ BERGA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Esther Farré Berga, auxiliar administrativa,  per exercir un segon lloc de 
treball o activitat  d'agent comercial i de prestació de serveis d'ensenyament del mètode de menjar 
saludable per aprimar i mantindre el pes saludable, per l'empresa Weight Watchers Operations Spain 
SL, amb una dedicació de 3 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la direcció de Serveis de l 'Àmbit de Serveis Generals.  

 
 
 
8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER BELEN ARMENGOL VALLS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la treballadora Sra. Belen Armengol Valls, Pedagoga EAIA, per exercir un segon lloc de 
treball o activitat d'estimulació primerenca al Centre de Desenvolupament Infantil i Atenció Precoç-
Segrià, amb una dedicació de 5 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la direcció de Serveis de l 'Àmbit de Serveis Generals.  

 
 
 
9.- PROPOSTA CREACIÓ PLAÇA TÈCNIC/A DE SUPORT EMD 
  
Per unanimitat s'acorda resti sobre la taula la proposta relativa a la creació d'una plaça de tècnic/a de 
suport EMD. 

 
 
 
10.- RATIFICACIÓ SOL.LICITUDS DE SUBVENCIÓ PRESENTADES AL SERVEI D'OCUPACIÓ DE 
LA GENERALITAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar la sol.licitud de subvencions al Servei d'Ocupació de la Generalitat de Catalunya, per a la 
realització de diversos projectes,  de la Regidoria d'Esports, que opten a la convocatòria 2006 - Plans 
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d'Ocupació. 
 

 
 
11.- APROVACIÓ ANNEX AL CONVENI AMB EL CLUB DE LLEIDA BÀSQUET SAD I LA 
FUNDACIÓ PRIVADA LLEIDA BÀSQUET 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar l'Annex al conveni de col·laboració signat entre l'Ajuntament de Lleida Bàsquet, SAD i la 
Fundació Privada Lleida Bàsquet de 17 de gener de 2005. 

 
 
 
12.- APROVACIÓ DE BASES CONVOCATÒRIA 2006 PER ATORGAR AJUTS A PROJECTES DE 
COOPERACIÓ BILATERAL EN POBLES I COL.LECTIUS EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I 
SOCIALMENT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió de Cultura, Esports i Drets Civils:
 
1r. Aprovar les bases per atorgar ajtus a projectes de cooepració bilateral en pobles i col.lectius 
empobrits econòmicament i socialment - convocatòria 2006. 
 
2n. Sotmetre a informació pública l'expedient per termini d'un mes a efectes d'al.legacions, 
reclamacions o suggeriments. Aquest acord d'aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-
se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ PER AL PAGAMENT DE LA QUOTA DE 2006 PER A LA REALITZACIÓ DE 
PROJECTES DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL AL FONS CATALÀ DE COOPERACIÓ PER AL 
DESENVOLUPAMENT 
  
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Cultura, Esports i Drets Civils, per unanimitat s'acorda:
 
1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l'any 2006 a l'entitat Fons Català de Cooperació 
per al Desenvolupament amb el NIF: G-17125832, amb un total de 33.923 euros. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l'esmentada quota dintre del segon semestre d'aquest any.

 
 
 
14.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB L'ASSOCIACIÓ FESTIVAL 
INTERNACIONAL DE CINEMA  GAI I LÈSBIC DE BARCELONA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió Informativa de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
1r. Aprovar el conveni de col.laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Associació Festival Internacional 
de Cinema Gai i Lèsbic de Barcelona, per a què Lleida sigui sub seu d'aquest Festival. 
 
Entitat: ASSOCIACIÓ FESTIVAL DE CINEMA GAI I LÈSBIC DE BARCELONA 



 
 
 
 
 
 

 6

NIF: G63130991 
Subvenció: 1913 euros 
Activitat: Sub seu del Fsetival de Cinema Gai i Lèsbic 
Partida: 05/460/489,01 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l'esmentada subvenció durant el segon semestre de l'any 
natural en curs. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposen les Bases d'execució del pressupost municipal per a 
l'exercici 2006. 

 
 
 
15.- DONANT COMPTE DELS ESTATS FINANCERS DE L'AJUNTAMENT I ORGANISMES 
AUTÒNOMS I EMPRESES A 31 DE MARÇ DE 2006 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat de tramitació dels pressupostos i situació econòmica i 
financera de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 31/03/2006, en compliment 
d'allò disposat a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 3 de les Bases 
d'Execució del Pressupost Municipal. 

 
 
 
16.- APROVACIÓ INICIAL DE LA TAXA PER LA UNIVERSITAT POPULAR 
  
Vist l'expedient tramitat al respecte, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'Ordenança fiscal TAXA PER LA UNIVERSITAT POPULAR, tal i com figura en 
l'expedient. 
 
Segon.- Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei Reguladora de les hisendes locals, aquest acord s'exposarà al 
públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les 
persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. 
L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels 
diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
Tercer.- Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre 
l'esmetnat acord com a definitivament aprovat, de conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del 
mateix text legal. 
 
Quart.- Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 

 
 
 
17.- APROVAR LA CONVOCATÒRIA ESPECÍFICA PER A L'ADJUDICACIÓ DE LA CONCESSIÓ 
DE DOMINI PÚBLIC DE L'ÚS DE DIVERSOS ESPAIS, UBICATS A L'EDIFICI NÚM. 28 DEL TURÓ 
DE GARDENY, PER TAL D'ÉSSER DESTINATS A ACTIVITATS PRÒPIES DEL PCTAL 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la proposta següent: 
 
1.- Aprovar les condicions particulars que regiran la convocatòria específica per a l'adjudicació de la 
concessió de domini públic de l'ús de diversos espais, ubicats a l'edifici núm. 28, de titularitat 
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municipal, del Turó de Gardeny, per tal d'ésser destinats a activitats pròpies del Parc científic i 
tecnològic agroalimentari de Lleida i d'activitats tecnològiques o d'investigació relacionades. Iniciar la 
licitació. 
  
2.- La licitació es regirà per les condicions particulars que s'esmenten en l'epígraf anterior i pel Plec de 
condicions generals per a l'atorgament de concessions de domini públic d'edificis i terrenys municipals 
del Turó de Gardeny, aprovat per l'Ajuntament Ple en data 23 de desembre de 2005.  
 
3.- Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb els poders necessaris  per a l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
18.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB LA GENERALITAT PER A LA PROMOCIÓ DE L'ACCÉS DELS 
JOVES A L'HABITATGE 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni de col.laboració,  signat el proppasat dia 4 de maig, entre la Generalitat de 
Catalunya i l'Ajuntament de Lleida per a la promoció de l'accés dels joves a l'habitatge 

 
 
 
19.- APROVACIÓ DEL CONVENI URBANÍSTIC AMB L'ENTITAT PROMOCIONES Y 
CONSTRUCCIONES CERBAT SL PER AL DESENVOLUPAMENT URBANÍSTIC DEL SECTOR 
SUR 31 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística de cessió anticipada a favor de l'Ajuntament de 
Lleida la finca qualificada d'equipament comunitari, clau (EC), de parc urbà, clau (PU) i de vialitat de 
18.159,50 m2, per al desenvolupament urbanístic del SUR 31 
 
2n.- INCORPORAR el present Conveni de Gestió Urbanística a l'expedient relatiu al projecte de pla 
parcial urbanístic SUR 31, als efectes de consulta pública conjuntament amb el projecte esmentat 
aprovat inicialment. 

 
 
 
20.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LEIDA EN L'ÀMBIT DE LA UA NÚM. 29 
  
Vist l'informe - proposta de la Cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General  de Lleida  en l' àmbit de la Unitat d' 
actuació núm 29, sobre habitatges protegits, en  la  parcel·la resultant del projecte de reparcel.lació, 
parcel.la  E, amb els condicionants de l' apartat segon i quart de l'informe-proposta, que comporta la 
modificació de l'article 181 de les normes urbanístiques del Pla General de Lleida, afegint un nou 
apartat amb el seguent contingut: 
 
"Les parcel.les o els àmbits que es destinin a habitatges de protecció oficial en el planejament general 
o derivat  admetran un nombre màxim d' habitatges equivalent a la relació sostre maxim permès en la 
parcel.la o àmbit dividit per 70m2, d' acord amb l' article 94.3 del text refós de la Llei d' Urbanisme, 
sense ultrapassar una densitat bruta ( de tot l' àmbit referit al sector de planejament) de 120 habitatges 
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per hectarea. 
 
2. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord amb l'apartat cinquè del present informe 
proposta. 
 
3. Exposar al públic l'expedient, amb publicació en el BOP, tauler municipal d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel termini d'un mes 

 
 
 
21.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA PER L'AUGMENT DE DENSITAT EN L'ÀMBIT DEL SUR 19 
  
Vist l'informe - proposta de la Cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment el projecte de Modificació puntual de Pla General de Lleida per  l'augment de 
densitat en l'àmbit del SUR 19, consistent en un increment de densitats amb destí  a habitatge.de 
protecció oficial de règim general, que comporta la modificació de l' article 195 de les NN.UU  del Pla 
General (afegint un nou apartat), amb el seguent contingut: 
 
"Art. 195.7     Densitat alternativa en l’Ambit del SUR 19 
Es determina una densitat alternativa en l' àmbit del SUR 19, per destinar l' escreix en la seva totalitat 
a la construcció d' Habitatge de Protecció Oficial de regim general. 
Densitat alernativa 75 hab/ha 
 
L'escreix de densitat es destinarà obligatoriament a habitatge de protecció oficial de règim general.
En els documents de planejament derivat , l' edificabilitat d' habitatges d' hpo de règim general serà 
com a mínim el 20% del total del sostre i el corresponent a habitatges concertats serà com a mínim el 
10% del sostre total del sector en compliment de l' article 57 del D.L 1/2005 pel qual s' aprova el text 
refós de la Llei d' Urbanisme. 
 
2. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord amb l'apartat quart de l'informe - proposta.
 
3. Exposar al públic l'expedient amb publicació en el BOP, tauler municipal d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel termini d'un mes. 

 
 
 
22.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGLL PER SITUAR 
ELS APROFITAMENTS URBANÍSTICS PEL DESVIAMENT DE LES LÍNIES D'ALTA TENSIÓ DE 
MAGRANERS (SUR 31 I SUR 42) 
  
Vist l'informe-proposta de la Cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació puntual de Pla General de Lleida per situar els aprofitaments 
urbanístics municipals afectats pel desviament de les línies elèctriques d'alta tensió de Magraners 
(SUR 42- SUR 31). 
 
2. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord a l'apartat sisè del present informe proposta.
 
3. Exposar al públic l'expedient, amb publicació en el BOP, tauler municipal d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel termini d'un mes 
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23.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE D'EXPROPIACIÓ PER TAXACIÓ CONJUNTA DE 
DIVERSES FINQUES AFECTADES PEL PGL A SISTEMA GENERAL VIALITAT (FUTURA AV. DE 
PINYANA) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR INICIALMENT el projecte d'expropiació per taxació conjunta i la relació de béns i drets 
afectats de diverses finques, situades en sòl urbà, les quals es troben afectades parcialment de 
Sistema General, vialitat (futura Avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida ( 1995-2015).  
 
2n.- Sotmetre el projecte d'expropiació, esmentat en l'epígraf anterior, juntament amb la relació de 
béns i drets afectats a informació pública, durant el termini d'un mes, al BOP, a la premsa i al tauler 
d'anuncis municipal . 
 
3er.- Notificar-ho individualment als interessats afectats, per tal que puguin formular-hi observacions i 
reclamacions concernents a la titularitat o a la valoració de llurs drets respectius.  
 
4t.- En cas que  no es facin al·legacions considerar-lo aprovat definitivament  

 
 
 
24.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROCEDIMENT D'OCUPACIÓ DIRECTA DE DIVERSES FINQUES, 
SITUADES A LES UA NÚM. 4 I NÚM. 23 AFECTADES PEL PGL A SISTEMA GENERAL DE 
VIALITAT (FUTURA AV. PINYANA) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR INICIALMENT el procediment d'ocupació directa i la relació de béns i drets afectats de 
les finques situades en sòl urbà (Unitats d'Actuació núms. 4 i 23) les quals es troben afectades 
parcialment de Sistema General, vialitat (futura Avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida ( 
1995-2015).  
 
2n.- Sotmetre a informació pública la relació de béns i drets afectats, durant el termini d'un mes, al 
BOP, a la premsa i al tauler d'anuncis municipal . 
 
3er.- Notificar-ho individualment als titulars afectats.  
 
4rt.- En cas que  no es facin al·legacions considerar-lo aprovat definitivament  

 
 
 
25.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS DEL PSC, CiU I ICV-EA REFERENT AL NOU ESTATUT DE 
CATALUNYA 
  
Atesa la moció presentada conjuntament pels grups del PSC, CiU i ICV-EA, (que substitueix la 
inicialment presentada pel grup de CiU). Sotmesa a votació és aprovada amb 18 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, CiU i ICV-EA i 6 vots en contra dels grups del PP i ERC-EV, adoptant.se 
l'acord següent: 
 
Primer.- Mostrar el suport del Ple de l'Ajuntament de Lleida al Nou Estatut de Catalunya aprovat el 
passat 30 de març al Ple del Congrés dels Diputats, que serà sotmès a referèndum el proper 
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diumenge 18 de juny i que atorga per a la nació catalana, el reconeixement de nous drets de 
ciutadania i, als municipis de Catalunya més competències en matèries crucials com són l'urbanisme, 
l'habitatge, l'educació, el foment de l'ocupació, i també en el desenvolupament sostenible i en l'atenció 
a les persones. El nou Estatut reconeix explícitament l'autonomia municipal en l'exercici d'aquestes 
competències i preveu una nova llei d'hisendes locals que millora el seu finançament. I per primera 
vegada es reconeix el finançament de les competències no pròpies dels ajuntaments i assumeix que 
tota nova competència municipal tindrà associat el seu finançament.  
 
Segon.- Garantir que des de l'Ajuntament de Lleida es promourà la participació en el referèndum de 
l'Estatut, una eina que ens ha de servir per avançar com a país. 
 
Tercer.- Comunicar l'adopció d'aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat, 
al Congrés i al Senat, a l'Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya.
 
 
INTERVENCIONS 
 
PUNT NÚMERO 25. MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS DEL PSC, CiU I ICV-EA REFERENT AL 
NOU ESTATUT DE CATALUNYA 
 
El secretari general llegeix la part dispositiva de la moció i, a continuació, obre el torn d’intervencions el 
Sr. Pané. Inicia el seu torn recordant que quan el grup de CiU va presentar inicialment la moció sobre 
l’Estatut ja els  van dir que creien que no era el més just ni el més correcte presentar una moció en 
aquest Ple relativa al posicionament d’aquest òrgan sobre el nou Estatut, perquè consideren que la 
decisió l’han de prendre  lliurement i sobiranament els ciutadans i ciutadanes de Catalunya. Creu que 
quan no hi ha unanimitat és molt difícil que les institucions puguin pronunciar-se. El grup de CiU no va 
acceptar la seva retirada, per això caldrà debatre-la, ja que considera que el nou Estatut és una bona 
eina per al present i per al futur de Catalunya. El seu vot serà positiu per dues consideracions 
generals: la primera per allò que és l’Estatut i la segona per allò que no és aquest projecte d’Estatut. 
No és una joguina per a les gelosies; no és un instrument que es pugui carregar de metralla partidària; 
no pot ser un esquer  amb el qual alguns col·lectius puguin esperar enxampar adhesions partidàries o 
treure expectatives electorals per a demà; no és la propietat en exclusiva de ningú, ni de cap partit ni 
de cap col·lectiu.   
 
L’Estatut és un esforç reeixit d’una comunitat nacional que pretén regular-ne el present i el futur , 
sempre considerant la pluralitat nacional i la universalitat d’aquesta pluralitat. És, a la vegada, un text 
constituent singular en el marc d’Europa (encara que no pugui ser una constitució); defineix Catalunya 
com a nació  per voluntat dels ciutadans, defineix els drets i els deures dels quals ens dotem també els 
ciutadans (qüestió en la qual es fa un gran pas endavant), estableix i modernitza les formes de la 
nostra administració política i social i la manera d’aplicar aquestes formes sobre el territori i emmarca 
les competències del poder polític. També dota  la nació d’un sistema de suficiència financera; no és el 
que voldríem, però és infinitament millor que l’actual i en tot cas més concret i més estable, sense 
trencar la solidaritat. És un text valent perquè sap proclamar la solidaritat amb l’Estat, amb Europa i 
amb el món. És una formulació nova de gestió dels nostres afers polítics i socials en tots els seus 
aspectes. Té un caire progressista en matèria social, d’ajut a qui més ho necessita i promou la igualtat 
de drets amb relació a la visió de gènere. L’Estat tindrà més compromisos socials en relació a 
Catalunya. Ens atorga major presència en el món i major presència i protagonisme a Europa. Es 
reforça la bilateralitat amb l’Estat i camina decididament cap a la federalització. Finalment, diu que és 
una formulació nova, bona per al poble de Catalunya, perquè determina clarament que el 
municipalisme és Generalitat de Catalunya, reconeix noves competències i el seu finançament. El 
municipalisme, conjuntament amb la distribució del territori en vegueries, trenca amb la tradició errònia 
de les diputacions. S’avança en sobirania, en drets de la ciutadania, en la capacitat econòmica i en la 
capacitat de gestió dels nostres afers (especialment els socials). Qualifica l’Estatut d’instrument 
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excel·lent , encara que no contingui tot allò que haguéssim desitjat. És el millor Estatut possible; un no 
a aquest Estatut significaria un retrocés social, econòmic i nacional excessivament important.  
 
El Sr. Sàez comença la seva intervenció dient que el seu grup votarà en contra d’aquesta moció, 
presentada inicialment pel grup de CiU i a la qual s’han afegit i han fet aportacions proactives i 
entusiàstiques els grups del PSC i ICV-EA. Votaran que no, bàsicament, per tres tipus de raons: raons 
de caire nacional, raons de caire municipal i raons de consens i coherència amb allò que s’ha debatut 
en aquest saló del plens. Sobre les raons nacionals recorda que el  mes de setembre passat, el 
Parlament de Catalunya, amb un 90% dels vots va aprovar una nova proposta d’Estatut que millorava 
substancialment el de l’any 1979, fruit de la negociació, pacte i consens en la seu on resideix la 
representació democràtica de la sobirania popular catalana. L’Estatut que ara torna a Catalunya ha 
convertit en una caricatura el dibuix del nou marc de relacions que la immensa majora del poble català 
vol mantenir amb la resta de pobles de l’Estat. Catalunya no estava còmoda amb el vestit de fa vint-i-
cinc anys, però aquest nou també és estret. Considera que les tres forces politiques que ara defensen 
el nou Estatut han fet fora del consens estatutari la força política que va impulsar-ne la  redacció. La 
proposta del Parlament reconeixia  Catalunya com a nació, establia la bilateralitat en les relacions amb 
l’Estat i establia les bases per a un finançament just de les polítiques socials que requerim. La proposta 
retallada que ara torna perpetua l’espoli fiscal del text de 1979; la comunitat autònoma ja no és una 
nació sinó una nacionalitat; es renuncia a recaptar tots els impostos que paguem i no s’asseguren les 
inversions necessàries en sanitat, educació, habitatge o transports. Explica altres qüestions en les 
quals s’ha rebaixat l’àmbit competencial com en el cas d’educació o recerca. El marc del nou projecte 
que ha tornat de Madrid és el mateix que l’Estat ha dit que concedirà a la resta de comunitats 
autònomes. Amb el nou Estatut Catalunya continuarà estant obligada a esperar que el partit que 
governi a Madrid no obtingui majoria absoluta per continuar pidolant millores.  
 
Les raons municipals estan en el contingut de l’article 84 que en la redacció del  setembre passat 
establia tot un seguit de competències pròpies dels Ajuntaments que no estaven previstes en l’anterior 
Estatut. La proposta pactada a la Moncloa ha afegit la frase: “...en els termes que determinin les lleis 
de l’Estat”. És evident que la sobirania del Parlament en aquesta matèria queda absolutament retallada 
per aquest nou Estatut. També el primer projecte reconeixia el principi de suficiència financera dels 
ajuntaments; la nova proposta no permet establir un sistema financer local propi ja que les decisions 
que adopti la Generalitat s’hauran de sotmetre a les diferents lleis que aprovi l’Estat. S’ha perdut 
l’autonomia per regular els tributs propis dels governs locals i els criteris de distribució dels fons de la 
Generalitat. La gestió del cadastre es transforma en una participació en la presa de decisions. S’ha 
perdut l’obligació de les administracions de compensar els ens locals perquè tenen ingressos menors. 
També ha desaparegut l‘obligació de finançar els serveis impropis, la qual cosa era fonamental per als 
governs locals. La nova proposta preveu que en cap cas es poden alterar els límits provincials, quan el 
primer projecte fixava que les vegueries substituirien les actuals diputacions; no podrem fer la nostra 
pròpia divisió territorial. Esmenta i explica amb detall altres diferències on s’han retallat competències 
com  en matèria d’immigració, dels drets de les dones. 
 
El darrer punt per votar negativament és el consens i coherència dels acords que s’han adoptat fins ara 
en aquesta Paeria. En el Ple del  mes de març passat ,es va aprovar una moció consensuada per 
quatre grups  (excepte l’abstenció del PP) que ens comprometia a demanar als grups polítics amb 
representació a les Corts els seus esforços de negociació i diàleg per fer possible el reconeixement a 
Catalunya del seu dret a tenir seleccions esportives pròpies en el marc de la nova proposta estatutària, 
tal com recollia el nou projecte estatutari. Pregunta quin dels quatre grups que van votar a favor han fet 
alguna gestió en coherència amb la moció i respon que l‘única constància que te és la comunicació de 
la moció que des d‘ERC es va fer al seus senadors. Els vots dels senadors de CiU, PSC i IC van tornar 
a barrar el pas a aquesta aspiració nacional.  També, al Ple d’octubre de l’any passat,  el mateix 
Plenari aprovava una altra moció (presentada també pels quatre grups) en la qual es donava suport al 
projecte d’Estatut aprovat pel Parlament, ens comprometíem a divulgar-lo i instaven  les forces 
politiques a aprovar aquesta proposta. Set  mesos després se’ns demana que donem suport a un text 
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manifestament inferior, retallat en el contingut i en seu suport polític. El seu grup continuarà defensant 
els interessos dels ciutadans de Lleida, encara que sigui en minoria. Hi votaran en contra perquè ara 
es demana que es voti en contra d’allò que es va votar al Ple de l’octubre passat.  
 
La Sra. Arnalot comença la seva intervenció dient que el seu grup votarà que no a aquesta moció que 
presenta un grup de l’oposició consensuada amb una part del Govern de la Paeria. Votaran no per 
dues raons fonamentals: la primera perquè el  PP de Catalunya ha proposat que el proper 18 de juny 
es voti en contra del projecte d’Estatut de Catalunya perquè consideren que no recull el que 
veritablement interessa a la ciutadania de Catalunya i perjudica els interessos catalans. El segon motiu 
del vot negatiu és l’origen de la moció i també el  consens final, que consideren fonamentat en 
motivacions de caire electoral municipal.   Els uns intenten “marcar un gol” al Govern de la Paeria i els 
altres intenten evitar-lo. Creu que els ciutadans estan cansats de veure que des del Govern i de les 
nostres institucions s’anteposen els interessos partidistes i electorals als interessos dels lleidatans. Per 
aquest motiu fonamental el grup del PP votarà en contra de la moció presentada i també ho farà en 
altres casos similars. D’altra banda, diu que a l’Ajuntament de Barcelona el grup de CiU va presentar 
aquesta moció  i no va ser acceptada, i es va substituir per una moció amb un punt únic (aprovat per 
unanimitat) que manifestava la voluntat de promoure la participació ciutadana. La moció presentada 
avui recull aquesta idea en el punt segon, però el primer punt fa que no sigui possible que tots els 
grups hi donin suport.   
 
El Sr. Gavín inicia la seva intervenció dient que tothom coincideix en el fet que estem vivint un moment 
que pot qualificar-se d’històric, un procés històric i il·lusionant. Catalunya es planteja un nou horitzó, 
unes noves ambicions nacionals com a poble, com a país i com a societat, per superar un Estatut fet 
en el moment de la transició i amb molts condicionants i en un context polític molt diferent a l’actual. 
Cal valorar que estem realment en un moment històric, en  què podem fer un pas endavant. Certament 
no és l’Estatut que el seu grup desitjaria, ni el que va pactar el Parlament el  mes de setembre passat; 
però tothom sabia que en una negociació a les Corts Generals hi hauria matisos, discussions i alguna 
retallada en el seu contingut. El projecte definitiu, de ben segur,  no satisfà totes les aspiracions ni 
d’uns ni d’altres; el que sí que és clar és que suposa un pas endavant important. Continua dient que 
tots també hem reiterat la idea que calia il·lusionar el país i la ciutadania per tal que participés en 
aquest procés i fos coneixedora dels seus avantatges. Esmenta  les reserves que ha plantejat el Sr. 
Pané i explica que la Conselleria de Relacions Institucionals ha pres tot un conjunt d’iniciatives per 
fomentar la participació ciutadana. 
 
Considera que té tot el sentit del món que des de la Paeria es llenci aquest missatge de participació i 
que l’Ajuntament de Lleida no resti al marge d’aquest procés. És un procés que és constituent per al 
país i també un benefici per a l’Ajuntament i  la ciutat de Lleida; per aquest motiu, en la moció conjunta 
s’ha fet especial incidència en els elements que particularment beneficiaran  la nostra ciutat i els 
nostres ciutadans. Valora la importància que té la participació directa del poble de Catalunya en el 
referèndum que tindrà lloc el mes vinent i la transcendència de la seva decisió. Per això cal parlar-ne, 
cal donar un missatge positiu. No és un text totalment satisfactori però és un  pas endavant evident. 
Respon al Sr. Sàez dient que és evident que el nou projecte és un avenç respecte a l’Estatut vigent del 
1979 en molts camps (finançament, competències, etc.). L’alternativa no és la proposta aprovada pel 
Parlament de Catalunya el  30 de setembre passat; l’alternativa és entre l’actual Estatut i un nou 
Estatut. Defensa que cal veure en positiu les alternatives que ara s’obren, encara que no sigui allò que 
desitjàvem: el tot o res no ens fa avançar. El no a l’Estatut ens porta al mateix Estatut que tenim ara; el 
no és el que volen els que estan en contra que avanci l’autogovern de Catalunya. Els avenços sempre 
són graduals. Cal donar un missatge positiu, majoritari i esperançador.  Necessitem que aquest Estatut 
s’aprovi i amb un suport important. Es felicita que s’hagi pogut consensuar la moció entre tres dels 
grups i el suport majoritari que tindrà per part del Plenari.  
 
El Sr. Alonso inicia la seva intervenció responent al Sr. Sàez amb relació a l’entusiasme del seu grup 
en donar suport a la moció. Diu que aquest entusiasme no existeix ja que creu que és una moció 
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políticament inoportuna. Malgrat la seva legalitat creu que és, fins i tot, dubtosament democràtica ja 
que quan la ciutadania està cridada a pronunciar-se sobre l’Estatut, dubta que sigui correcte que les 
institucions hagin de posicionar-se a favor o en contra de la pregunta que es formularà als ciutadans. 
Altra cosa és que els grups polítics facin les oportunes campanyes defensant la seva opinió. Creu que 
aquesta moció té diversos objectius. Un primer, molt lloable, de defensa del nou Estatut i de fer una 
crida a la participació. Però, d’altra banda, hi ha un objectiu d’intentar instrumentalitzar l’èxit que pot 
obtenir el referèndum. Té també un objectiu més pervers: intentar manifestar una crisi en el Govern 
municipal, crisi que realment no existeix. Hi ha una divergència en una qüestió de política nacional, 
però aquesta divergència no es trasllada als acords de govern municipal. Aquestes discrepàncies 
estan perfectament previstes en l’acord municipal  entre els tres grups.  
 
Considera que el grup de CiU pot fer valdre la seva participació en fer possible el nou Estatut. Però cal 
també valorar que CiU va governar durant 23 anys el nostre país i que després de la primera etapa 
d’aplicació de l’Estatut mai va plantejar  millorar  l’Estatut o  negociar un nou text. Ans al contrari, va 
pactar amb el Sr. Aznar no plantejar la reforma de l’Estatut a canvi d’altres acords. El nou text de 
l’Estatut existeix fonamentalment perquè a Catalunya hi ha un Govern  d’esquerres i progressista i 
perquè al Govern de l’Estat governa el Sr. Rodríguez Zapatero. Coincideix amb el Sr. Gavín que el text 
del nou Estatut calia negociar-lo i que el resultat és un text consensuat. Vol reconèixer públicament el 
paper jugat per ERC en tot el procés de negociació de l’Estatut, que qualifica de clau. Lamenta que el 
posicionament d’ERC (respectable, tot i que no el comparteix) l’hagi portat a la sortida del Govern de la 
Generalitat i reitera la vàlua de les seves aportacions en aquest procés. Creu evident que el nou 
Estatut ens dóna més competències i destaca especialment aquelles qüestions que tenen relació 
directa amb l’àmbit  municipal. Hi ha una informació molt confusa sobre el nou Estatut i fa una crida a 
la ciutadania a que s’informi i compari el text de l’Estatut de l’any 1979 amb l’aprovat recentment per 
les Corts ( explica tot un seguit de competències que s’incorporen o s’amplien). Considera que és un 
bon text i suposa un avanç fonamental per al funcionament del nostre país. Demana als ciutadans que 
pensin quina seria l’alternativa si el resultat del referèndum fos negatiu, especialment si calgués 
replantejar-lo amb un govern del PP. Critica durament unes  declaracions recents del Sr. Vidal-
Quadras i recrimina al PP la campanya feta a les emissores de ràdio d’Andalusia, la recollida de 
signatures  i altres declaracions. Considera que no es poden dir determinades coses atemptant contra 
l’interès de tota una nació. Demana als ciutadans que s’informin i que participin en el referèndum i que 
votin conforme al criteri que cadascú consideri més procedent.  
  
El Sr. Pané diu al Sr. Gavín que no votarà amb recança aquesta moció  ja que està d’acord amb el seu 
contingut; del que té recança és sobre l‘oportunitat de la presentació de la moció. Ho respecta perquè 
CiU ha presentat aquesta moció en tots el Ajuntaments de Catalunya. Espera que presentin propostes 
similars en altres institucions on governa CiU. Recorda que els dies 18 i 19 de gener es van fer 
declaracions unànimes de tots els grups (excepte el PP) dient que s’estava d’acord amb la proposta 
d’Estatut, tot i que hi havia alguna discrepància encara sobre la definició i el finançament. L’Estatut és 
un pacte  del Parlament de Catalunya amb la sobirania que s’expressa en el Congrés dels Diputats i en 
el Senat; un pacte entre els catalans i l’Estat. Demana als regidors i regidores que llegeixin els textos 
de Francesc Eiximenis i del modernisme i del noucentisme respecte de les relacions de Catalunya amb 
la seva ciutadania i amb l’Estat i la resta del món. Diu que el pactisme de Catalunya és el que ens ha 
donat la supervivència. Pactisme no és rendició. Qualifica l’Estatut com  un excel·lent pacte que fa la 
ciutadania amb les institucions. No es pot degradar el que conté l’Estatut i buscar només allò que és 
negatiu o allò que hem perdut en el camí. Hem guanyat molt i és un instrument útil. Clou la seva 
intervenció dient que CiU no ha fet mai la proposta d’un nou Estatut; ho va intentar el Sr. Pujol però no 
se’n va sortir, ja que l’Estatut no és una bandera d’un partit o d’una federació de partits sinó que és 
l’instrument d’un país. Ara ha estat possible per la cultura del pacte que s’ha aplicat. L’Estatut no 
pertany a ningú; pertany a tothom, a una nació, a una història i a un futur expressat per la ciutadania.  
 
El Sr. Sàez diu que en la primera intervenció ha explicat les raons per les quals ERC votarà que no al 
nou Estatut. En les respostes ha sentit més referències a la por que arguments per rebatre les seves 
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idees o per defensar el sí. Creu que la ciutadania ha de llegir el nou Estatut, però també ha de saber 
quin era el contingut del projecte aprovat el  setembre passat i fins on han arribat les rebaixes del seu 
contingut. El grup d’ERC-EV no ha presentat una moció a favor del no i tampoc haurien votat cap 
moció defensant el vot negatiu que hagués pogut presentat el PP. La diferència amb la moció del  mes 
d’octubre passat és que en aquell moment l’Estatut havia de ser enviat a Madrid i es defensava que no 
hi hagués retallades; en aquell moment era necessari el suport institucional. Ara és la ciutadania del 
país qui té la paraula. Respon al Sr. Gavín dient que l’Estatut que es proposa mantindrà les limitacions 
que ara s’han introduït durant un període que pot ser d’altres 25 anys. L’alternativa al si és un nou 
Estatut, és continuar treballant, que no es trenqui el consens que va sortir de la decisió del 30 de 
setembre passat. Creu que la il·lusió de la ciutadania s’ha anat perdent a mesura que l’Estatut s’anava 
retallant. Considera que l’Ajuntament com a tal no pot fer campanya a favor del sí, ja que és un fet 
il·legal. El Ple de l’Ajuntament pot donar-hi suport, però l’Ajuntament no pot donar suport a una qüestió 
que ha de ser decidida per la ciutadania. Diu que entre il·lusos i mesells s’estima més pertànyer al 
primer grup. 
 
Comenta que quan s’han presentat mocions per jugar a suposades desavinences entre els grups del 
Govern, ERC-EV ha possibilitat fins ara que el Ple adoptés acords unànimes (esmenta les mocions 
sobre el Museu Diocesà, el consum de productes etiquetats en català o les compensacions per la 
presó a Lleida). I quan el consens no ha estat possible, el seu grup ha treballat perquè el text de les 
mocions fos el més còmode per a tothom. Creu que la tasca lleial i responsable que han fet ha premès 
resoldre situacions conflictives alienes a la política municipal. Avui això no ha estat possible. En primer 
lloc pels arguments en contra del nou Estatut retallat que ja ha explicat. En segon lloc perquè, tot i que 
entenen que els seus socis votin de manera diferent, lamenta que hagin actuat de manera proactiva  
en una moció   que sabien que el grup d’ERC-EV estava en total desacord. Fa un prec personal i 
polític al Sr. alcalde: que l’acord de garantir la participació ciutadana no s’aprofiti per fer campanya a 
favor d’una opció determinada en nom de la Paeria ni en nom del Govern municipal. Clou dient que la 
votació d’avui marca un abans i un després en aquest saló de Plens, tot i que no sap preveure si avui 
s’assisteix a la visualització d’una futura sociovergència a la ciutat de Lleida. Al setembre de l’any 2003 
es va començar a escriure el que fins ara ha estat el capítol més renovador de la recent història de la 
ciutat; aquest capítol té un final de paràgraf al proper mes de maig. No sap preveure ara si es podrà  
tornar a escriure un altre capítol similar o s’obren altres possibilitats d’establir noves aliances per 
representar de manera oberta i plural els interessos de la ciutadania. Per defensar de manera plural i 
democràtica els interessos de la ciutadania de Lleida el grup d’ERC-EV es reafirma  en la seva posició 
i a votar en contra de la moció.   
 
La Sra. Arnalot respon al Sr. Alonso dient-li que no és ningú per dir quina ha de ser la seva posició, ja 
que tots els grups estan legitimats per defensar sense cap limitació allò que consideren procedent. 
Creu que no es pot recriminar  l’opinió del grup del PP, ja que l’únic que mereix ser recriminat és 
l’eslògan que fa servir el PSC en la campanya del referèndum de l’Estatut. Creu que en aquest cas 
alguns veuen la palla a l’ull aliè i no veuen la biga al seu.  
 
El Sr. Gavín lamenta que un debat sobre un tema transcendent de país, com és aquest, es transformi 
en un debat partidista. Lamenta la intervenció del Sr. Alonso que ha dedicat gairebé tot el seu temps a 
criticar una moció que ell mateix signa i critica també el grup de CiU. Reitera que la presentació 
d’aquesta moció ha estat una iniciativa de CiU a tot Catalunya, tal  com molt bé ha indicat el Sr. Pané, i 
lamenta també que  algunes persones (abans de conèixer aquesta presentació generalitzada)  
haguessin interpretat que tenia com a motiu debilitar el Govern tripartit de la Paeria. Creu que és trist 
que davant un fet tan important el debat s’hagi centrat en qüestions partidistes i en crítiques.  
 
Respon al Sr. Alonso dient que aquesta moció no suposava cap carreró sense sortida per a ningú. Si 
el grup del PSC ha fet aportacions i s’ha sumat a la moció haurà estat perquè així ho ha considerat 
convenient i necessari. No entén, doncs, per quin motiu s’han fet tantes crítiques. El debat d’avui ha 
generat confusió a la ciutadania, en comptes de servir per aprofundir en el missatge de fomentar la 
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participació en el referèndum. S’ha aprofitat per criticar que CiU no havia proposat abans una reforma 
de l’Estatut; pregunta on o com es podia haver plantejat aquesta reforma durant els darrers vuit anys 
de govern del PP.  Amb l’actual president del Govern central s’ha arribat on s’ha arribat tot i que es 
veia com a més sensible en aquesta proposta i que va fer promeses públiques de respectar la voluntat 
del Parlament. Abans era impossible plantejar una reforma. Reitera el seu convenciment que ara  
s’aconsegueix fer un important pas endavant. Demana que es faci un esforç per ser més positius i que 
es deixi de banda l’enfrontament partidista. Cal enviar un missatge positiu a la ciutadania. El president 
de la Generalitat ha manifestat públicament que seria bo que tots els ajuntaments donessin el seu 
suport  per fomentar la participació en aquest procés positiu per al país. La moció no demana votar en 
un o altre sentit, sinó que vol afavorir la participació. CiU mai no ha volgut fer servir la política del tot o 
res perquè és estèril i no permet avançar; es remet a la història i a l’hemeroteca per comprovar que 
ERC ha acceptat el pacte o la renúncia. Finalment nega que es vegi enlloc la sociovergència a la qual 
ha fet esment el Sr. Sàez.  
 
El Sr. Alonso respon al Sr. Sàez sobre les conseqüències d’un hipotètic vot negatiu en el referèndum 
fent referència al procés seguit en el cas del anomenat Pla Ibarretxe (rebutjat i del qual no s’ha tornat a 
parlar). Diu que s’està seguint el model de Catalunya en altres estatuts ara en tramitació. Difícilment es 
podrà negociar un nou Estatut en aquesta legislatura i no hi ha cap garantia  que es pugui arribar en un 
futur a acords com el que ara s’ha produït. Sobre la sociovergència es remet a les posicions 
discrepants amb el grup de CiU en aquest mateix debat i nega que existeixi. No hi ha noves aliances;  
hi ha programes d’actuació municipal i compromís de complir els compromisos signats. El pacte 
municipal ja va preveure possibles discrepàncies en política general. Sobre la campanya de 
participació manifesta que en cap moment s’ha fet servir per emmascarar la defensa de cap de les 
opcions polítiques existents. Es diferencia clarament l’actuació institucional de les campanyes 
polítiques.  
 
Defensa el seu dret a criticar les declaracions de dirigents del PP i rebutja que s’estigui introduint una 
tensió injustificable en el debat de l’Estatut. Reitera que el seu grup es va sumar a la moció perquè en 
cas contrari es faria una interpretació externa errònia, però insisteix  que la moció és oportunista. Creu 
que el partidisme l’ha fet el grup de CiU presentant aquesta moció. Pregunta per quin motiu no es va 
presentar als plens de la Diputació de Lleida  del Consell Comarcal, institucions on tenen aliances amb 
ERC que no interessa trencar. La moció no preveu només fomentar la participació ja que en el primer 
punt del text de l’acord es manifesta clarament estar a favor de la proposta de nou Estatut. Clou la 
seva intervenció desitjant que aquest Estatut pugui ser l’Estatut dels propers 25 anys a Catalunya.  
 
Clou el conjunt d’intervencions el Sr. alcalde que respon al prec del Sr. Sàez dient que en política hi 
ha coincidències que no tenen perquè ser aliances. Diu també que la Paeria complirà escrupolosament 
amb la Llei, des del punt de vista  de cridar a la participació i posar tots els mitjans al servei d’aquesta 
participació; en cap cas es farà una crida a una opció concreta. Esmenta que aquest mateix matí ha 
parlat amb la Junta Electoral per demanar informació sobre la legalitat d’aquesta moció, pregunta que 
ha tingut una resposta positiva. Com a alcalde cal tenir opinió, difondre aquesta opinió en el marc de la 
Llei i cridar la ciutadania E la participació. La seva opinió és que el nou estatut millora la situació actual 
de l’autogovern, és un bon Estatut,  permet assolir les cotes més altres d’autonomia i millora clarament 
la situació del municipalisme. Un alcalde ha de demanar la participació, i així ho farà l’Ajuntament. 
Actuarà  com ho va fer el 29 de juliol de l’any 1931 l’alcalde Salustià Estadella, que va publicar un ban 
demanant la participació  i adreçant-se especialment a les dones que encara no tenien dret a vot (en 
llegeix una part del seu text). L’Ajuntament demanarà la participació dels ciutadans perquè és un dret 
cívic implicar-se en els afers del país, especialment en afers tan importants com ho és el seu Estatut.  
 
La moció s’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, CiU i ICV-EA i 6 vots en contra dels grups 
del PP i d’ERC-EV.  
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PRECS I PREGUNTES 
 
1. El Sr. Gavín formula el següent prec. Comenta que en els darrers dies s’ha creat una certa alarma 
provocada per  diversos fets i per tot un seguit d’informacions sobre atracaments fets per bandes 
organitzades. Justificadament o injustificadament s’ha creat una certa alarma entre la ciutadania, 
especialment en les zones d’habitatges  unifamiliars i aïllats, on hi ha percepció de poca presència 
policial. Demana a l’Alcaldia que faci un esforç d’actuació,  que prengui mesures i iniciatives, per  
demanar un reforçament de la presència policial i transmetre un missatge de tranquil·litat a la població. 
Avui tornen a sortir noticies intranquil·litzadores sobre la deixada en llibertat, amb càrrecs, de les 
persones  detingudes recentment. Es genera preocupació entre la ciutadania. Demana que s’adoptin 
aquestes mesures per tal de generar confiança que produeixi tranquil·litat entre la ciutadania.  

 
El Sr. alcalde informa que els diferents cossos i les forces de seguretat (especialment la Guàrdia 
Urbana i els Mossos d’Esquadra) ja han reforçat la vigilància, especialment a l’horta i als llocs de 
construcció unifamiliar. Dintre de pocs dies es reunirà la Junta Local de Seguretat i en aquest òrgan 
s’establiran les pertinents coordinacions entre els cossos de seguretat i es planificarà, si escau, 
l’aplicació de les mesures de reforç que convinguin.  
 
2. El Sr. Padilla creu que el tema sobre el qual  l’Equip de Govern ha creat més confusió en els darrers 
temps és el de la mesquita del carrer del Nord. S’han plantejat diferents posicionaments i s’han fet 
promeses, que després  no s’han complit, sobre la gestió del problema de la ubicació de la mesquita 
del carrer del Nord. L’alcalde s’ha mantingut darrerament en la mateixa línia, que el grup de CiU 
considera molt tèbia perquè no resol el problema, dient que s’està buscant un solar però que és molt 
difícil trobar-lo (es remet a la darrera reunió del Sr. alcalde amb els veïns de l’avinguda del Segre).En 
la darrera Comissió Informativa d’Urbanisme, la Sra. Camps, a la pregunta del grup del PP, va dir que 
la ubicació de la mesquita no és un problema d’aquest mandat i que es resoldrà en el mandat proper.  
 
La pregunta, doncs, és: “Comparteix l’alcalde la mateixa opinió que la tinenta d’alcalde, Sra. Camps, 
sobre la ubicació de la mesquita del carrer del Nord, en el sentit que no es resoldrà durant aquest 
mandat?. 
 
El Sr. alcalde creu que l‘expressió d’actitud tèbia no és la que més s’escau. Fa uns dies va tenir una 
reunió amb un centenar de persones de l’avinguda del Segre, carrer del Nord, etc., per parlar de la 
problemàtica de la zona i presentar el Pla de l’estació i tot un conjunt de projectes d’urbanització. 
També es van  respondre les qüestions plantejades amb relació a la mesquita. La resposta de la Sra. 
Camps fa referència al fet que el Govern està analitzant possibles solars per  oferir-los a la comunitat 
musulmana perquè compri el que li convingui; òbviament després de la compra del solar ve el procés 
de construcció i és evident  que, en un any, no hi ha temps de tenir acabada la mesquita. La voluntat 
del Govern és que quan hi hagi l‘oportunitat i es trobi el solar adient, s’ofereixi en compra a la 
comunitat musulmana. 
 
El Sr. Padilla diu que les paraules que en la Comissió Informativa va dir la tinenta d’alcalde eren que 
en aquest mandat no es resoldria el tema de la ubicació de la mesquita. Demana que el Govern tingui 
un discurs únic sobre aquest tema, ja que és important i delicat. En aquest cas es creu més l‘opinió de 
la tinenta d’alcalde que la de la pròpia Alcaldia, ja que no s’ha fet tot el que era possible per resoldre el 
problema. Creu que els hi manca valentia per resoldre aquesta qüestió. Reitera la petició al Sr. alcalde 
 que actuï.  
 
El Sr. alcalde diu que suposa que en algun manual de campanya electoral deu dir que cal fer servir les 
paraules valentia, tebiesa i, fins i tot, encendre focs. El Govern està treballant per resoldre un problema 
de futur de la comunitat musulmana i, òbviament,  no  deixaran de treballar en aquest sentit.  
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L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


